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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Van olyan iskola, ahol a tanulók nem fognak 
hozzájutni az iskolatej programban kínált friss tejtermékhez?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A hvg,hu  portálon  megjelent  „Iskolatej-mizéria:  van  állami  támogatás,  de  így  se  éri  meg  a
szállítóknak” című cikk írta meg, hogy úgy elszállt a tej termelői és feldolgozói költsége, hogy
aligha lehet kihozni a szerződés szerinti állami támogatásból az iskolatej-szállításokat:

„A Telex írta meg, hogy az egyik nagy tejfeldolgozó, a Naszálytej felmondta a szállítási szerződést,
a  cég  szerint  azért,  mert  az  Államkincstárnak  nem  sikerült  a  szerződést  az  előírt,  július  végi
határidőre  meghosszabbítania.  A  portál  más  cégeket  is  megkérdezett,  volt,  aki  szintén  arra
panaszkodott, hogy az állami jóváhagyás hiánya miatt nem tud elindulni időben a program.

Az Agrárminisztérium (AM) ezzel szemben azt állítja, hogy minden a legnagyobb rendben. A hvg.hu
kérdésére azt válaszolta az AM, hogy nem csökkent a támogatási keret, ez annyit jelent, hogy a
tavalyi támogatásokkal biztosan lehet számolni.

Ez azonban jó eséllyel nem lesz elég.  A tejtermelők és feldolgozók költségei ugyanis jelentősen
nőttek  az  elmúlt  időszakban.  Júliusban  a  nyerstej  hazai  ára  171  forint  volt  literenként,  ez  70
forinttal magasabb, mint tavaly ilyenkor, de 20 forinttal több az iskolatej-szerződések tervezeteinek
elkészítésekor érvényes árnál. Ez a kisebbik baj, de az energiaárak, az üzemanyag drágulása még
az  előbbinél  is  sokkal  súlyosabb,  ami  jelenleg  szinte  tervezhetetlenné  teszi  az  elkövetkező
hónapokat.  A  feldolgozók  a  pasztőrözéshez,  a  hűtéshez,  a  gépsorok  működtetéséhez  rengeteg
energiát használnak, és a csomagolóanyagokkal, szállítással nem is számoltunk.

(…)



 
Frissítés: Fábri István, Csömör polgármestere szerda délután lapunknak azt mondta: a Naszálytej
Zrt. leveléből kiderül, hogy a cég nem csak nekik, hanem még 80-100 másik önkormányzatnak sem
tud iskolatejet szállítani a térségben. Csömörön egy nagy iskola van, ahova 700 gyerek jár és két
óvoda, így összesen több mint ezer gyerek nem kap iskolatejet szeptembertől. A polgármester szerint
nagy a felhördülés a szülők körében, az önkormányzat megpróbál beszállni a finanszírozásba, de a
Naszálytej Zrt. már az egyénenként járó dobozos tejet nem is fogja gyártani a jövőben, mert nem éri
meg nekik. Fábri István még azt tudja elképzelni, hogy a gyerekek étkezését biztosító közétkeztető
cég ad ajánlatot az iskolatejre.”

 

A kormany.hu portálon megjelent „Indul az iskolatej és az iskolagyümölcs program az új tanévben
is„ című hír nem cáfol, csak vagdalkozik:

„Az  iskolatej  és  az  iskolagyümölcs  program  a  2022/2023.  tanévben  is  folytatódik,  a  kormány
továbbra is biztosítja az ehhez szükséges nemzeti forrást. 

A baloldali sajtóban megjelent álhírekkel szemben több százezer gyermek jut friss tejtermékhez és
gyümölcshöz  az  iskolatej-,  valamint  az  iskolagyümölcs-  programokon  keresztül,  amelyekhez  a
kormány ebben a tanévben is biztosítja a szükséges forrást. A program elsődleges célja, hogy a
felnövekvő generációkban kialakítsa az egészséges  táplálkozási  szokásokat,  a  rendszeres  tej-  és
tejtermékfogyasztás, valamint a zöldség- és gyümölcsfogyasztás iránti igényt, ezáltal csökkentve a
túlsúly,  az  elhízás  és  az  ezekhez  kapcsolódó  betegségek  korai  kialakulásának  kockázatát.  Az
iskolatej  program  Magyarország  Európai  uniós  csatlakozásakor,  2004-ben  indult  el.  A
kezdeményezés bevezetésekor első körben csak az általános iskolások számára volt biztosított az
iskolatej, majd lehetőség nyílt az óvodások és középiskolások ellátására is.

A program részeként  az  egészséges  élelmiszereken kívül  játékos  formában hívják  fel  a  tanulók
figyelmét  az  egészséges  táplálkozás  fontosságára,  elősegítve  a  diákok  ismereteinek  bővítését  a
zöldség-gyümölcs és a tej ágazattal kapcsolatban.”

 

Reméljük, hogy tényleg csak a rossz kommunikáció okozza a mostani iskolatej-mizériát, és nem a
minisztérium és az Államkincstár.

 

Kérdezem Önt:

1.  A  jelenlegi  állami  támogatás  mellett  megéri  a  szállítóknak  az  iskolatej  programban  való
részvétel?

2.  Van olyan iskola,  ahol a  tanulók nem fognak hozzájutni az iskolatej  programban kínált  friss
tejtermékhez?
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Budapest, 2022. szeptember 14.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció
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